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Protokół Nr LVIII/2014 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 30 października 2014 r. 

 

LVIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 30 

października 2014 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie LVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1330, a zakończyły ok. godz. 1540. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik – Andrzej Ochlak, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Dorota Styborska z „Gazety Nowomiejskiej”, Aleksandra Malinowska z 

„Kuriera Iławskiego” oraz Grzegorz Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego”. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Spóźnił się radny Bogumił Kurowski. Nieobecna była starosta Ewa Dembek. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Tomasz Szczepański. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Szczepański wyraził zgodę. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 



 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 4).  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku. Nikt nie miał uwag.  

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 15 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie LVIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z LVII Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
8. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku szkolnym 

2013/2014. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 
XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/407/2014 z dnia 
27.03.2014 r., LII/411/2014 z dnia 23.04.2013 r., LIII/419/2014 z dnia 28.05.2014 r.. 
LIV/431/2014  z dnia 26.06.2014 r. , LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/445/2014 z dnia 
11.09.2014, LVII/454/2014 z dnia 24.09.2014 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., 
L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia 
23.04.2014 r., LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r., 
LV/438/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/446/2014 z dnia 11.09.2014, LVII/455/2014 z dnia 
24.09.2014 r., 170/877/2014 z dnia 13.10.2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych 
powiatu nowomiejskiego na lata 2014-2020”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich 
przechowywanie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie zadań w 
zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  niepublicznym 
szkołom i placówkom dotowanym z budżetu Powiatu Nowomiejskiego oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
18. Sprawy różne. 



 

19. Zakończenie obrad LVIII Sesji Rady Powiatu. 
 

Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z LVII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad LVII Sesji Rady Powiatu p. Danuta Mazurkiewicz poinformowała, że zapoznała się z 

protokołem. Protokół odzwierciedla przebieg sesji. Radna wnioskowała o jego przyjęcie bez 

odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr LVII/2014. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 17 września 

do 23 października 2014 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 16, 24 września i 13 

października 2014r. (załącznik nr 5). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Wicestarosta poinformował, że z ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce w okresie 

międzysesyjnym należy wymienić: 

- 25 września – Forum Społeczników LGD Ziemia Lubawska, 

- 28 września – Targi „Zielono mi” w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku, 

- 1 października – odbiór techniczny i uroczysty remontu drogi powiatowej 1333N na odcinku od 

Chrośla do granicy powiatu, 

- 2 października - powiatowy turniej badmintona osób niepełnosprawnych zorganizowany przez 

TPD, 

- 3 października – nadanie sztandaru Komendzie Powiatowej Policji, 

- 6-7 października – Wicestarosta wspólnie z p. Skarbnik spotkał się z kierownikami i księgowymi 

jednostek organizacyjnych w sprawie projektu budżetu na przyszły rok, 

- 10 października – spotkanie autorskie z historykiem Mieczysławem Bielskim; oficjalne otwarcie 

przedszkola w Biskupcu; inauguracja trzeciego roku działalności Uniwersytetu III wieku w 

Nowym Mieście Lubawskim, 

- 11 października – uroczystości przekazania samochodu straży pożarnej w Grodzicznie, 

- 12 października – Dzień Seniora w Jamielniku, 

- 13 października – uroczysta akademia z okazji DEN w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w 

NML, 

- 14 października – obchody Międzynarodowego Dnia Seniora w GCK w Mszanowie, 

- 15 października – konferencja pt. „Perspektywy na rynku pracy” w Olsztynie, 



 

- 16 października – konferencja pt. „Budowanie przewag konkurencyjnych regionu Warmii i 

Mazur” w Kurzętniku; mistrzostwa województwa Szkolnego Związku Sportowego w sztafetowych 

biegach przełajowych dziewcząt i chłopców – wzięło udział ok. 1000 uczestników z całego 

województwa, 

- 18 października – uroczystość przekazania samochodu strażackiego i łodzi ratowniczej dla OSP 

w Bratianie, 

- 21 października – odbiór techniczny drogi wewnętrznej przy ul. Grunwaldzkiej 3, 

Na salę obrad wszedł radny Kurowski (aktualnie na sali obrad obecnych jest 16 radnych) 

- 22 października – indywidualne biegi przełajowe na Orliku w Bratianie, 

- 23 października – podsumowanie i rozstrzygnięcie powiatowego konkursu „Moja pasja kluczem 

do sukcesu”, 

- 24 października – uroczystość nadania szkole w Krotoszynach imienia Kazimierza 

Tomaszewskiego, byłego Wójta Gminy Biskupiec oraz przekazania sztandaru; uroczystość 

nadania sztandaru i imienia Przyjaciół Ziemi Zespołowi Szkół w Marzęcicach; pokaz mody 

jesiennej w MCK w NML, 

- 25 października – międzypokoleniowy wieczór seniora w Szafarni; uroczystość przekazania 

samochodu strażackiego dla OSP Skarlin, 

- 29 października – konkurs plastyczny dla klas I – VI w Tereszewie, 

Na salę obrad wszedł Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do sprawozdania. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że wyremontowano drogę wewnętrzną przy budynku 

Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3. Jednocześnie nastąpiła zmiana organizacji ruchu – wjazd jest 

od ulicy Żwirki i Wigury, a wyjazd na drogę krajową nr 15. Radny stwierdził, że jego zdaniem jest 

to zmiana na gorzej. Jadący od strony Bratiana, jeżeli nie zdąży skręcić w ul. Żwirki i Wigury, to 

przy kwiaciarni już nie wjedzie na drogę wewnętrzną. 

Wicestarosta odpowiedział, że ruch jednokierunkowy wprowadzono dlatego, że wzdłuż granicy z 

działką po byłej spółdzielni meblarskiej utworzono kilka dodatkowych miejsc parkingowych. 

Droga zwężyła się i stąd ruch jednokierunkowy. Dodał, że było to konsultowane z policją i 

GDDKiA. Skręt w drogę wewnętrzną z drogi krajowej, powodował dodatkowe blokowanie ruchu 

na drodze krajowej. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że do tej pory jakoś to nie kolidowało, tym bardziej, że w drogę 

wjeżdżały tylko auta osobowe.  

Wicestarosta odparł, że przyjmuje opinię radnego. 

Radni nie mieli więcej pytań. 



 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca zapytała czy jest na sali pani Edyta Włodarska. 

P. Włodarska zgłosiła, że jest obecna. 

Przewodnicząca powiedziała, że p. Włodarska pragnie złożyć wniosek. Następnie oddała jej głos. 

P. Włodarska poinformowała, że jest mieszkanką wsi Jamielnik, a dokładnie Zatorza. Następnie 

odczytała wniosek dotyczący budowy chodnika przy drodze powiatowej (załącznik nr 6). 

P. Włodarska prosiła o pozytywne rozpatrzenie prośby mieszkańców.  

Wicestarosta powiedział, że Zarząd się tym zajmował. Wniosek mieszkańców został rozpatrzony. 

W projekcie budżetu na 2015 r. zabezpieczono środki na dokumentację techniczną, a docelowo 

także na budowę chodnika.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że zna ten odcinek drogi. Niejednokrotnie dochodzi tam do 

zalewania drogi pod wiaduktem tak, że przejazd pod nim jest bardzo utrudniony. 

Przewodnicząca powiedziała, że skoro jest mowa o bezpieczeństwie na drogach, swego czasu 

zgłaszała wniosek w sprawie przejścia dla pieszych przez drogę krajową nr 15 w Kurzętniku na 

wysokości przystanku autobusowego. Kiedyś przejście było, a po remoncie je zlikwidowano. 

Wicestarosta odpowiedział, że występowano w tej sprawie do GDDKiA i przyszła odpowiedź, że 

nie wyrażają zgody na wykonanie przejścia dla pieszych.   

Przewodnicząca powiedziała, że należy powtórzyć wniosek. W tej chwili przez całą wieś nie ma 

przejścia dla pieszych. 

Radny Stanisław Czajka wnioskował, aby Dyrektor Szpitala Powiatowego poinformował jak 

ostatecznie rozwiązano sprawę badań krwi kierowców. Radny poruszył temat drogi wojewódzkiej 

538 na odcinku od Bielic do jeziora w Wawrowicach, a konkretnie poboczy. W tej chwili trwa 

wycinka krzaków wzdłuż drogi, daleko od pasa drogowego i są na to środki, a pobocza nie są 

zrobione. A powinny być najpierw wykonane. Przez tydzień jedna brygada remontowa może się z 

tym uporać. Radny Czajka powiedział, że wnioskuje, aby w możliwie szybkim terminie 

wystosować wniosek do ZDW, a nawet osobiście się tam pofatygować. Tym bardziej, że zbliża się 

zima, będzie ślisko i będzie tam bardzo niebezpiecznie. Jest to pilniejsza sprawa niż wycinka drzew 

przy lesie.  

Z sali obrad wyszedł p. Ochlak.  

Kolejna sprawa jaka zgłosił radny Czajka to stan chodnika w Bielicach. Wniosek w tej sprawie padł 

na dzisiejszej sesji gminnej. Wzdłuż pasa drogowego kładziono światłowód i nie przywrócono 

chodnika łącznie z krawężnikiem do stanu sprzed robót.  



 

Radny Kazimierz Wiśniewski wnioskował, aby wystąpić ponownie do ZDW o remont mostu w 

Słupnicy w ciągu drogi wojewódzkiej 538. Mieszkańcy na zebraniach wiejskich zgłaszają, że ciężki 

transport jeździ drogami powiatowymi, które są systematycznie niszczone. Kierownik ZDR w 

Nidzicy wspominał, że remont mostu może być uwzględniony w planach na 2015 r. W związku z 

tym, że w tej chwili budżety są konstruowane, należy przypomnieć o tej sprawie. 

Radny Mirosław Galiński zapytał czy ZDP rozważał montaż barierek przy szkole w Mrocznie. W 

tym miejscu są one bardzo potrzebne.   

Radny Bogumił Kurowski powiedział, że w ostatnim czasie uczestniczy w spotkaniach z 

mieszkańcami miasta i padają w jego kierunku pytania jako do radnego powiatu. Chodzi o sprawy 

bezpieczeństwa zdrowotnego mieszkańców. Mieszkańcy pytają czy sytuacja finansowa szpitala jest 

bezpieczna i czy zabezpieczenie kadrowe jest zgodne ze standardami określonymi przez NFZ. 

Apelowano także o to, aby kolejna Rada Powiatu pochyliła się nad tematem remontu oddziału 

chirurgicznego. Poprawa warunków już nastąpiła, ale jednak standard odbiega od tego na 

pozostałych oddziałach. Zgłaszano też kwestie nie leżące już w kompetencjach powiatu związane z 

funkcjonowaniem podstawowej opieki zdrowotnej. Chodziło o trudności w dostępie do lekarzy, 

jednak zdaniem radnego na naszym terenie jest wiele podmiotów i mieszkańcy sami decydują gdzie 

się udać. Ogromną bolączką jest dostęp do lekarzy specjalistów. Na stronach NFZ informacje na 

temat kolejek do specjalistów nie ma mają pokrycia ze stanem faktycznym. Kiedyś do lekarza 

specjalisty czekało się kilka dni lub tygodni, a teraz są to miesiące, a czasami nawet lata. Radny 

poddał pod rozwagę Rady wystąpienie do Wojewody jako przedstawiciela rządu z prośbą o 

interwencję w tej sprawie. Radny dodał, że „dostało” mu się od mieszkańców za to, że 

nieruchomości przy ul. Działyńskich została sprzedana działka pod cele zabudowy, a nie pomyślano 

o tym aby zorganizować tam parking, zwłaszcza w sytuacji kiedy parkingów na terenie miasta 

brakuje. Radny podsumował swoją wypowiedź, że poddaje pod rozwagę wystosowanie pisma do 

Wojewody i wnioskuje o udzielenie informacji na temat sytuacji finansowej Szpitala Powiatowego.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych pragnie jeszcze zgłosić jakieś wnioski, interpelacje lub 

zapytania. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca poprosiła, aby część odpowiedzi na pytania udzielić przed przerwą.  

Ad. 8 

 Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodnicząca poinformowała, że wszyscy radni złożyli oświadczenia w ustawowym terminie. 

Wiele osób musiało składać wyjaśnienia, ale zostały one przyjęte i ostatecznie Urząd Skarbowy nie 



 

miał większych uwag. Każdy z radnych otrzymał wycinki z pisma US z informacją na temat 

swojego oświadczenia.  

Informacja na temat analizy oświadczeń – załącznik nr 7. 

Wicestarosta odczytał informację na temat analizy oświadczeń przez Starostę Nowomiejskiego 

(załącznik nr 8).  

Na salę wszedł p. Ochlak. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do tego tematu. Nikt nie zgłosił pytań. 

Ad. 9 

  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2013/2014 

Informację w formie prezentacji multimedialnej (załącznik nr 9) przedstawił Naczelnik Wydziału 

Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki. 

Przewodnicząca zapytała ilu uczniów liczy w tej chwili Zespół Szkół w Bielicach. 

Radny Czajka poinformował, że 96. Są dwa oddziały Zasadniczej Szkoły Zawodowej – I i II klasa, 

klasa Liceum Ogólnokształcących i klasa LO przygotowująca do pracy w służbach mundurowych.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

Radny Czajka powiedział, że też spotyka się z mieszkańcami, w swojej gminie Biskupiec. Od 

rodziców uczniów z terenu gminy słyszy opinie, że ich dzieci czują się trochę nieswojo w szkole 

zawodowej w Kurzętniku, że odbywa się to na zasadzie „my i oni”. Chodzi o kwestie sprzętu, 

wyposażenia; że w ZSZ jest stan europejski, a w szkole rolniczej stare wyposażenie. Radny 

stwierdził, że on nie ma na ten temat wiedzy i prosi o informację p. Naczelnika albo p. Dyrektora. 

Radny kontynuował temat szkoły rolniczej. Faktem jest, że w poprzedniej kadencji roczne 

utrzymanie szkoły kosztowało ok. 1 mln zł., z czego połowę musiał dołożyć powiat. Szkołę 

przeniesiono do Kurzętnika i obecnie jest wygaszana. Budynek pozostaje niesprzedany mimo, że 

podejmuje się takie próby. Przedstawione dziś kwoty utrzymania szkoły w przeliczeniu na jednego 

ucznia są zatrważające w ocenie radnego. Koszt utrzymania jednego ucznia w Zespole Szkół 

Rolniczych w Czachówkach kosztuje 11,3 tys. zł. , a ucznia ZSZ – 4,6 tys. zł. Obecna kadencja 

kończy się zadłużeniem w wysokości 37%, a więc bezpiecznym. Wobec tego radny musi 

stwierdzić, że równie dobrze szkoła mogła być wygaszana w budynku w Czachówkach. I 

przynajmniej obiekt, który jest teraz niewietrzony, nieopalany i niszczeje, nie stałby pusty. Mając 

takie dane nikt nie powie, że konieczne było przenoszenie szkoły do Kurzętnika. Nie ma żadnej 

ekonomii, żadnego zysku z tego tytułu, że uczniowie zostali przeniesieni do Kurzętnika. Radny 

zaapelował do dyrekcji szkół, żeby młodzież z gminy Biskupiec czuła się dobrze w obiekcie w 

Kurzętniku. 



 

Przewodnicząca powiedziała, że parę razy była w szkole w Kurzętniku i mogła podziwiać występ 

uczniów właśnie z gminy Biskupiec. Teraz to jest typowa kampania wyborcza. Obecna Rada 

proponowała bardzo mądre rozwiązanie, żeby szkołę przenieść tam, gdzie jest w tej chwili czyli do 

Bielic. Gdyby szkoła pozostała w Czachówkach, koszty były dwukrotnie wyższe. Przeniesienie nie 

było więc błędem. Pojawiały się głosy, żeby nie dawać zgody gminie na utworzenie szkoły w 

Bielicach, ale Przewodnicząca uważała, że nie należy zamykać młodzieży z Biskupca drogi do 

nauki we własnej gminie. Mało tego, powiat proponował, że dopłaci do szkoły 80 tys. zł. Byłoby to 

najlepsze rozwiązanie. Wtedy trzeba było dojść do porozumienia na terenie gminy. Najpierw Wójt 

podpisał porozumienie, a potem się z niego wycofał. Powiat był pod ścianą i w ostatniej chwili 

udało się odkręcić całą procedurę. Rada stworzyła wszelkie warunki, aby na terenie gminy szkoła 

średnia istniała i tak jest. Wysokie koszty w szkole /ZSR/ tworzą nauczyciele i kadra, przy tak małej 

liczbie uczniów jaka jest. Szkoła w zasadzie sama się zamknęła, bo nie było chętnych uczniów. Nie 

należy robić z tego tematu kampanii wyborczej, ale skoro go zaczęto, to trzeba wyjaśnić do końca. 

Nie kto inny, a radny Czajka złożył wniosek o budowę szkoły i tam było wpisane zamknięcie 

szkoły rolniczej w Czachówkach. Teraz radny nie chce się do tego przyznać. Mieszkańcom trzeba 

wyjaśnić, że nie było szans, żeby szkołę w tym miejscu utrzymać. Pieniądze byłyby wydane na 

próżno. Nie ma lepszej lokalizacji jak Bielice. Jest dobre skomunikowanie z innymi 

miejscowościami gminy.  

Radny Czajka powiedział, że złożył wniosek w sprawie budowy szkoły przede wszystkim dlatego, 

żeby stworzyć lepsze warunki nauki uczniom szkoły rolniczej w Nowym Mieście Lubawskim i 

przenieść klasy zawodowe z Zespołu Szkół im. C. K. Norwida Nowym Mieście Lubawskim. Był 

wymóg wskaźnika ilości uczniów. Z ilością uczniów np. w liczbie 500 nie dałoby się pozyskać 

środków unijnych, bo na 23 powiaty, tylko 2 pozyskały dofinansowanie. W tej chwili jest 425 

uczniów w ZSZ w Kurzętniku, co z liczbą uczniów ZSR - 62, daje łączną liczbę 491. I pieniądze 

nie są zwracane.      

Wicestarosta powiedział, że to są dane z poprzedniego roku.  

Radny Czajka stwierdził, że skoro pomysł z budową szkoły w Kurzętniku był zły, to Zarząd 

Powiatu 7 grudnia 2010 r., kiedy Czajka nie był Starostą, była nim p. Ewa Dembek, nie musiał 

podpisywać umowy z wykonawcą na budowę szkoły szkoły. 

Przewodnicząca powiedziała, że wniosek nie był zły, ale najpierw radny twierdzi, że Zarząd nie 

musiał podpisywać umowy, a potem, że z Marszałkiem on by wynegocjował.  

Radny Czajka stwierdził, że przykład oddziału chirurgii, niezrobionego w tej kadencji, to jest 

wstyd.  



 

Radna Katarzyna Trzaskalska powiedziała, że dane które przedstawił p. Korecki dotyczyły roku 

szkolnego 2013 / 2014. Liczba uczniów na dzień 30 września 2014 r. wynosi 756. Wskaźnik jest 

spełniony.  

Radny Czajka zapytał jak to jest, że 30 października Rada wysłuchuje sprawozdania za 2013 r. 

Radna Trzaskalska powiedziała, że taki jest przepis, który nakazuje, że do 30 października 

przedstawiane jest sprawozdanie za miniony rok szkolny. 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali na wspólnych komisjach zestawienie skali 

zadłużenia w poszczególnych kadencjach (załącznik nr 10). Tam można sprawdzić kiedy i jaki był 

dług. 

Radny Czajka powiedział, że zadłużenie jest o 4% większe, a w poprzedniej kadencji budowano 

szpital. 

Przewodnicząca stwierdziła, że niestety potem Rada przejęła budżet, który był tak zadłużony, że 

groził komisarz i sam radny Czajka zgłaszał, żeby nie robić żadnych inwestycji, tylko budować 

szkołę. I tylko dzięki inwestycjom, które wstawiono do budżetu, udało się na tyle „wyciągnąć” 

budżet, że w przyszłej kadencji można będzie zrealizować to, co nie zostało zrobione. 

Radny Czajka powiedział, że zostawił budżet na poziomie 43% zadłużenia i przy tym budował 

szpital, natomiast obecna koalicja zostawia powiat przy zadłużeniu 37%, a w szpitalu nic nie 

zrobiono.   

Przewodnicząca powiedziała, że radny Czajka jako starosta zadłużył powiat na sumę ponad 7 337 

tys. zł. i powiększył mienie o 17 mln zł., a obecna Rada zadłużyła na 744 tys. zł. i powiększa 

mienie o 20 mln zł.  

Radny Czajka stwierdził, że kto nie bierze pożyczek, kredytów, nie rozwija się. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że obecnie nie ma możliwości wzięcia pożyczek. 

Radna Mazurkiewicz zapytała dyskutantów czy nie jest im wstyd i wnioskowała o zakończenie 

dyskusji.  

Przewodnicząca odpowiedziała, że nie, bo trzeba powiedzieć sobie jasno, że mówienie, że trzeba 

było zostawić uczniów w Czachówkach jest bzdurą. Najlepszym rozwiązaniem byłoby 

przeniesienie do Bielic. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Przewodnicząca powiedziała, że poprosiła Dyrektora szpitala o odpowiedź na pytanie dotyczące 

sytuacji finansowej i kadrowej szpitala. 

Dyrektora Szpitala Powiatowego Jan Karwowski poinformował, że szpital funkcjonuje w formie 

spółki 10 lat. Dwa ostatnie zakończyły się stratą finansową. Zapowiada się, że obecny rok również 

zakończy się stratą. Wynika to z tego, że finansowanie działalności szpitala przez NFZ odbywa się 



 

poniżej kosztów jego funkcjonowania. Wszyscy o tym wiedzą i udają, że problemu nie ma. A 

problem z roku na rok narasta. Czyni się różne działania w celu obniżenia kosztów funkcjonowania 

szpitala, ale nie uda się tego zrobić poniżej pewnego poziomu. Szpital powiatowy taki jak w 

Nowym Mieście, funkcjonuje w trybie ostrym czyli musi trzymać cały czas w gotowości kadrę, 

zapas leków i materiałów, aby w każdej chwili móc udzielać pomocy osobom potrzebującym. NFZ 

płaci natomiast nie za utrzymanie szpitala w gotowości, tylko za wykonane usługi i to tylko do 

wysokości limitu. W tym roku szpital wypracował nadwykonania na kwotę 650 tys. zł. NFZ tego 

nie zapłaci, a nie przecież można było odmówić pacjentom pomocy. Zdaniem dyrektora nie jest 

możliwe wypracowanie zysków w takich warunkach czyli warunkach ostrych. Inne usługi tj. 

ratownictwo medyczne, nocna świąteczna pomoc lekarska czy pomoc specjalistyczna przynoszą 

zyski, ale oddziały szpitalne wymagają takich kosztów, że nadwyżki wypracowane w tamtych 

komórkach, nie pokrywają ich straty. Ekonomii się nie oszuka.  

Z sali obrad wyszedł radny Jabłoński. 

Przewodnicząca zapytała jak było z nadwykonaniami w poprzednim roku. 

Dyrektor wyjaśnił, że NFZ przymusza do zawarcia ugody i przykładowo przy wartości świadczeń 

300 tys. zł. NFZ proponuje 50 tys. zł. 

Przewodnicząca zapytała co by się stało, gdyby ugoda nie została zawarta. 

Dyrektor odpowiedział, że można iść do sądu, ale trzeba wpłacić opłatę, a procesować można się 

latami. NFZ jest przygotowany do takich spraw, świadczenia są tak poukładane, że wyjdzie na to, 

że NFZ płaci za procedury ratujące życie i nie zapłaci za to, czego szpital nie musiał wykonać.  

Przewodnicząca zapytała o sprawy kadrowe. 

Dyrektor odpowiedział, że kadrowo szpital jest w dobrej sytuacji. Na wszystkich oddziałach jest 

pełne zabezpieczenie kadrowe jeżeli chodzi o specjalistów lekarzy. Problemy są z obsadą karetki, z 

anestezjologią. Powodem jest wypadek, któremu uległ jeden z lekarzy. Jest problem ze 

znalezieniem zastępstwa. Wynika to z tego, że szpital płaci stawki, które są jednymi z najniższych 

w okolicy. Ogłoszenia są dawane, ale chętnych brak. 

Przewodnicząca zapytała jak się to ma do amortyzacji. 

Dyrektor wyjaśnił, że do tej pory była mowa o wartości wykonanych świadczeń ponad limit. A 

jeżeli mówimy o stracie, to też i o amortyzacji. Do tej pory odpis amortyzacyjny był duży wyższy 

od straty, w wyniku czego strata nie powoduje problemów finansowych.  

Przewodnicząca zapytała jaka jest sytuacji innych szpitali powiatowych. 

Dyrektor odpowiedział, że większość przynosi stratę. Niektóre szpitale mają problemy z kadrą, 

która żąda podwyżek. Dochodzi do sporów zbiorowych, pracownicy wymuszają podwyżki, a 

szpitale nie mają środków na ich pokrycie.  



 

Przewodnicząca zapytała o badania krwi kierowców. 

Dyrektor odpowiedział, że od 1 października szpital wykonuje badania. 

Radny Kurowski upewnił się, że finanse szpitala nie są przeszkodą dla jego prawidłowego 

funkcjonowania. 

Dyrektor odpowiedział, że nie ma zagrożenia dla funkcjonowania szpitala. 

Radny Kurowski zapytał o kwestie kadrowe, a konkretnie o przedział wiekowy. Doświadczenie jest 

bardzo ważne w medycynie, ale ważne jest też, żeby byli zatrudniani młodsi lekarze, którzy będą 

mogli uczyć się od bardziej doświadczonych kolegów. 

Dyrektor odparł, że są starsi lekarze, także w wieku emerytalnym, którzy nadal pracują i są też 

młodzi lekarze. 

Radny Kurowski zapytał czy więcej jest młodych lekarzy. 

Dyrektor odparł, że nie, więcej jest tych bardziej doświadczonych. 

Radny Czajka powiedział, że od miesiąca premierem jest pani Ewa Kopacz. Z wykształcenia lekarz. 

Radny zapytał czy konwent starostów województwa warmińsko – mazurskiego na swoich 

posiedzeniach dyskutował o trudnej sytuacji szpitali.  

Wicestarosta odparł, że nie miał okazji być na konwencie odkąd pani Kopacz jest premierem. 

Radny Czajka stwierdził, że konwent powinien wystosować stanowisko do pani premier w sprawie 

sytuacji szpitali. A powiat nowomiejski powinien być inicjatorem tego przedsięwzięcia.  

Przewodnicząca zapytała czy gdyby Rada wystosowała wniosek do NFZ, przyniosłoby to jakiś 

skutek. 

Dyrektor stwierdził, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie.  

Radny Ząbkiewicz zapytał o wysokość straty. 

Dyrektor odpowiedział, że za 2013 r. wynosiła 639 tys. zł. Ten rok powinien zakończyć się stratą w 

granicach 300 tys. zł. Odpis amortyzacyjny w tamtym roku wyniósł ok. 1 mln zł., natomiast w tym 

wyniesie ok. 800 tys. zł. 

Przewodnicząca zapytała jaki jest roczny budżet szpitala. 

Dyrektor odpowiedział, że ok. 20 mln zł. 

Radny Romuald Koszewski powiedział, że często bywa na terenie szpitala i widzi, że pan dyrektor 

wykonuje dobrą pracę jeżeli chodzi o wykorzystanie własnych zasobów i środków np. w piwnicach 

powstała apteka. Panu dyrektorowi należą się słowa uznania za gospodarność.  

Radny Czajka dodał, że jest to odpowiednia osoba na odpowiednim stanowisku. 

Dyrektor powiedział, że na rok 2014 NFZ obniżył finansowanie o 240 tys. zł. A mimo to strata 

będzie mniejsza. 

Przewodnicząca zapytała czy przychodnia „Jesionka” /w Lubawie/ przynosi oczekiwane dochody. 



 

Dyrektor odparł, że nie, ale strat też nie przynosi.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do tego tematu. Nikt się nie zgłosił. 

 Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy. 

Ad. 10 

 Przerwa  

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 15 radnych. Nieobecni są: Starosta Ewa Dembek i radny Andrzej 

Andrzejewski. 

Oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, Radcy Prawnego obecni byli: Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska, pracownik Zarządu Dróg 

Powiatowych Joanna Robaczewska, redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska, 

redaktor „Gazety Nowomiejskiej” Dorota Styborska, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 oraz uchwał zmieniających: 

XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r., L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/407/2014 z dnia 

27.03.2014 r., LII/411/2014 z dnia 23.04.2013 r., LIII/419/2014 z dnia 28.05.2014 r., 

LIV/431/2014 z dnia 26.06.2014 r., LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/445/2014 z dnia 

11.09.2014 r., LVII/454/2014 z dnia 24.09.2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że zmiana WPF wiąże się ze zmianami w 

dochodach i wydatkach budżetu. Wydatki budżetowe wzrastają o ponad 105 tys. zł. Wskaźniki są 

zachowane. P. Skarbnik poinformowała, że odbyło się posiedzenie Kolegium RIO na którym 

zwrócono uwagę, że w uchwale Rady podjętej na poprzedniej sesji dotyczącej zmiany w WPF, nie 

została zachowana zasada jawności budżetu tzn. w załączniku inwestycyjnym nie wykazano 

chodnika budowanego na terenie gminy Grodziczno. W wykazie przedsięwzięć zadanie było 

pokazane, ale nie było to niejako powtórzone w WPF.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr LVIII/459/2014 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

 



 

Ad. 12 

  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r., 

L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia 

23.04.2014 r., LIII/420/2014 z dnia 28.05.2014 r., LIV/432/2014 z dnia 26.06.2014 r., 

LV/438/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/446/2014 z dnia 11.09.2014 r., LVII/455/2014 z dnia 

24.09.2014 r., 170/877/2014 z dnia 13.10.2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę LVIII/460/2014 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów 

społecznych powiatu nowomiejskiego na lata 2014-2020”  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Dyrektor PCPR Urszula Łydzińska poinformowała, że obowiązek opracowania strategii wynika z 

ustawy o pomocy społecznej. Dokument będzie podstawą do ubiegania się o środki w przyszłym 

okresie programowani. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę LVIII/461/2014 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

P. Łydzińska wyszła z sali obrad. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i 

ich przechowywanie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca zapytała z czego wynika zmiana uchwały i ile pojazdów jest przechowywanych na 

parkingu. 

P. Robaczewska wyjaśniła, że art. 130A ustawy – prawo o ruchu drogowym zobowiązuje Radę do 

ustalania stawek na każdy rok. Zaproponowane stawki są w kwocie maksymalnej jaką określa 

obwieszenie Ministra. W tym roku na parkingu przechowywano 4 pojazdy, z czego 2 

zostały odebrane. Jeden był złomowany i będzie postępowanie komornicze w celu ściągnięcia 

należności. Ostatni pojazd jest w trakcie procedury złomowania. Podsumowując - w tej chwili na 



 

parkingu jest jeden pojazd.  

Radna Mazurkiewicz zapytała co się dzieje z pojazdem, którego właściciel nie znalazł się. 

P. Robaczewska poinformowała, że każdy pojazd który trafia na parking ma odpowiednią 

dyspozycję wydaną przez policję, straż gminną lub miejską lub inspekcję transportu drogowego. 

Policja ustala właściciela. Jeżeli to nie jest możliwe, pojazd jest złomowany. Procedury związane z 

należnościami prowadzi Wydział Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego. 

Radny Ząbkiewicz zapytał jak długo pojazd może stać na parkingu. 

P. Robaczewska odpowiedziała, że pojazd może być przechowywany 3 miesiące, a po tym okresie 

jest wszczynana procedura zmierzająca do zlikwidowania pojazdu. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały. Radni nie 

mieli więcej pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę LVIII/462/2014 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

P. Robaczewska zaproponowała, że odpowie na pytania, które padły w pkt. 7. Jeżeli chodzi o 

uszkodzony chodnik w Bielicach podczas kładzenia światłowodu, na wspólnych komisjach 

Dyrektor Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu Marszałkowskiego podał jaka jest 

procedura w takich sytuacjach. W tej sprawie podjęta będzie interwencja.  

Wicestarosta przypomniał, żeby pamiętać też o chodniku w Skarlinie. 

P. Robaczewska poinformowała, że jeżeli chodzi o montaż barier przy szkole w Mrocznie, jest taka 

techniczna możliwość. W listopadzie ZDP jest w stanie je postawić, chyba, że uniemożliwi ą to 

warunki pogodowe.  

P. Robaczewska wyszła z sali obrad. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę LVIII/463/2014 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  

niepublicznym szkołom i placówkom dotowanym z budżetu Powiatu Nowomiejskiego oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowo ści ich wykorzystania 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały jest długi, wszyscy otrzymali go na tablety. 



 

P. Korecki powiedział, że chodzi tylko o uszczegółowienie pewnych zapisów. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę LVIII/464/2014 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

P. Korecki wyszedł z sali obrad. 

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodnicząca powiedziała, że odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych zostały udzielone, w 

pozostałych sprawach, wysłane będą stosowne pisma. 

Przewodnicząca poinformowała, że z informacji jaką uzyskała od Burmistrza Miasta, droga 

wojewódzka nr 538 została wpisana do strategii województwa. Na odcinku od Nowego Miasta do 

Marzęcic jest wpisana do strategii budowa chodnika i oświetlenie, a do Łasina – przebudowa drogi. 

Następnie poinformowała, że kolejna, ostatnia już sesja została zaplanowana na 14 listopada g. 12. 

Przewodnicząca poprosiła, aby Przewodniczący Komisji złożyli sprawozdania z prac komisji do 

Biura Rady. Przewodnicząca podsumowała, że mijająca kadencja nie była łatwa. Chodzi m. in. o 

ograniczenie limitu zadłużania się. Jeżeli chodzi o sztywne koszty administracji, są jeszcze pewne 

możliwości dokonania oszczędności. Kilka osób z urzędu odchodzi na emeryturę, następcy nie 

powinni zatrudniać nowych, a zaoszczędzone w ten sposób środki przeznaczyć na inwestycje. 

Zapowiadają się duże środki z UE. Na pewno do wyremontowania jest oddział chirurgiczny w 

szpitalu. Ostatnia sesja będzie okazją do złożenia podziękowań i podsumowania pracy Rady. 

Ad. 18 

 Sprawy różne 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 19 

 Zakończenie obrad LVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady LVIII Sesji Rady Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              


